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Készült: Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 2023. március 30-ai, 

munkaterv szerinti üléséről 

 

Az ülés helye: Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen vannak: Lazók Zoltán polgármester, Rajnai Gábor alpolgármester/települési képviselő, 

Gyuga Mihály József, Hermann Istvánné, Kontschán Flórián Jenő, Molnár 

István, Papp Péter Attila, Sólyom Jöran és Szanyi Gábor települési 

képviselők, Dr. File Beáta jegyző  

 

Távol vannak: Székely Antal és Vargáné Vojnár Katalin települési képviselők 

 

Meghívottak: a hivatal munkatársai, további meghívottak és megjelentek a mellékelt 

jelenléti ív szerint 

 

Lazók Zoltán polgármester köszöntötte képviselőtársait, az ülésre meghívottakat, az érdeklődőket, a 

televízió és az internet nézőit. 

 

Az ülés megkezdése előtt tájékoztatta a képviselő-testület tagjait és az ülést figyelemmel kísérőket, 

hogy április 1. napjától személyi változás történik az Oroszlányi Rendőrkapitányság vezetői 

posztjában. Dr. Bolehradsky Szilveszter rendőr ezredes, rendőrségi főtanácsos úr helyett az új 

rendőrkapitány Hufnágel Ákos rendőr alezredes úr lesz. A képviselő-testület nevében megköszönte 

Dr. Bolehradsky Szilveszter rendőrkapitány úr munkáját, a folyamatos tájékoztatást, a kitűnő 

együttműködést, az új rendőrkapitánynak pedig sok sikert kívánt a munkájához, az előző vezetőkhöz 

hasonlóan az önkormányzattal jó együttműködést kért.  

 

Vargáné Vojnár Katalin települési képviselő megérkezett a képviselő-testület ülésére, a jelenlévő 

települési képviselők száma: 10 fő. 

 

Lazók Zoltán polgármester a képviselő-testület munkaülését 16 óra 7 perckor megnyitotta.  

 

Megállapította, hogy a képviselő-testület határozatképes, mert a 12 fő települési képviselőből 10 fő 

jelen volt (1 települési képviselői mandátum 2023. február 1-je óta betöltetlen).  

 

Jelezte, a megküldött meghívóban 12 napirendi pont szerepel. Javasolta, hogy a meghívóban szereplő 

10. napirendi pontot, „A Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola, az Oroszlányi József Attila 

Általános Iskola, a Komárom-Esztergom Megyei Pedagógiai Szakszolgálat és a Hamvas Béla 

Gimnázium átszervezésével kapcsolatos döntés véleményezése” című előterjesztést 4. napirendi 

pontként tárgyalják. A többi napirendi pont tárgyalási sorrendje értelemszerűen módosul. 

 

A tárgyalandó napirendi pontokhoz kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, 

szavazzanak a napirendi pontok tartalmának, és azok szóban módosított tárgyalási sorrendjének 

elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület a napirendet nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő részvételével, 10 igen 

szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  
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Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

20/2023. (III. 30.) határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testülete 2023. március 30-ai, munkaterv szerinti ülésén 

az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

1. Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

2. A temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló 21/2000. (XII.6.) önkormányzati rendelet 

felülvizsgálata 

3. A közterületek elnevezéséről és a házszám-megállapítás szabályairól szóló  

21/2014. (XI. 29.) önkormányzati rendeletet módosítása 

4. A Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola, az Oroszlányi József Attila Általános Iskola, a 

Komárom-Esztergom Megyei Pedagógiai Szakszolgálat és a Hamvas Béla Gimnázium 

átszervezésével kapcsolatos döntés véleményezése 

5. Az OSE Lions Sport Nonprofit Kft. pénzügyi és szakmai beszámolója a 2022. évi támogatás 

felhasználásáról és a 2023. évi támogatási szerződés 

6. Az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság pénzügyi és szakmai beszámolója a 2022. 

évi támogatás felhasználásáról és a 2023. évi támogatási szerződés jóváhagyása 

7. Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2022. évi beszámolója a személyes gondoskodást nyújtó 

szolgáltatásokról, azok eredményességéről 

8. Döntés Oroszlány Város Óvodáiba történő beiratkozási időpontokról és a 2023/2024. évi óvodai 

körzethatárokról 

9. Beszámoló az Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi munkájáról 

10. A Digitális Tudásközpont üzemeltetésével kapcsolatos szerződések 

11. Önkormányzati ingatlanvagyonnal kapcsolatos döntések 

12. Kérdés, interpelláció 

 

Felelős: Lazók Zoltán polgármester 

 

 

1. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, a hozott 

döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

  Előkészítő: Dr. File Beáta jegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az előterjesztésben 16 pontban számolt be a két ülés közötti 

fontosabb történésekről. A tájékoztató elfogadása mellett döntést kért Szákszend Község 

Önkormányzatával és Vértesszőlős Község Önkormányzatával kötendő ebrendészeti feladatellátási 

elfogadásáról. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő a Polgári Frakció nevében kérte, hogy polgármester úr kímélje 

meg őket az első pont szavazásától, ugyanis ők ezekbe a személyi kérdésekbe nem szeretnének 

belefolyni. Ugyanis már követhetetlen a tavalyi ciklus óta az, hogy ki az OLPK Frakció tagja, melyik 

külső bizottsági tag megy el, illetve tér vissza egy idő után, ki hol elnök, illetve alelnök. Véleményük 

szerint ez az OLPK belső ügye, és mindenkit oda delegálnak, ahova szeretnének, de a Polgári Frakció 

nem szeretne erről szavazni. Viszont a két ülés közötti események többi írásos részével egyetértenek, 

és a határozati javaslatokkal is. Ezért kérte, hogy polgármester úr az 1. pontot külön szavaztassa meg.  

 

Gyuga Mihály József települési képviselő véleménye szerint az előterjesztés 6. pontjában egy 

meglehetősen szakmaiatlan kitétel szerepel. A Veolia csoport újraindítja a biomassza, illetve más 

tüzelőanyagokkal az oroszlányi erőművet. Idézett az előterjesztésből: „A biomasszának, mint 

megújuló energiaforrásnak számos gazdaságossági és környezetkímélő előnye van. Talán a 

legismertebb, hogy felhasználása CO2-semleges, vagyis a tüzelőanyag elégetésekor szinte megszűnik a 

szén-dioxid kibocsátás…” Ilyen nincs. Bármilyen szén alapú anyagot égetnek el, ott bizony 

széndioxid, szénmonoxid kibocsátása történik, az más kérdés, hogy szűrőkkel és bizonoys 

beavatkozásokkal ennek a ténylegesen a környezetre gyakorolt hatását maximálisan lehet csökkenteni. 
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Tehát véleménye szerint az idézett mondat nem szerencsés, de egy ilyen kiegészítéssel kezelhető. 

Elmondta továbbá, hogy végre leírásra került egy anyagban, hogy Magyarországon, köszönhetően a jó 

erdőgazdálkodásnak és az erdőmérnökök kiemelkedő munkájának, jelentős tűzifamennyiség áll 

pluszban rendelkezésre. Tehát nem fél attól, hogy nem zöldül eléggé az ország. És ha kell felhasználni 

tüzelésre, vagy bármilyen hőtermelési célból biomasszát, illetve az erdőállományból, akkor igenis ezt 

meg tudják tenni, mert egy felelősségteljes gazdálkodás folyik az országban.  

Az előterjesztés 9. pontjában a Brunszvik Óvoda pincefödém tartószerkezetének megerősítéséről kért 

döntést polgármester úr, illetve várt a szakbizottságtól megerősítést. Felhívta polgármester úr 

figyelmét arra, hogy a Városfejlesztési Bizottság azért van, hogy bizonyos dolgokat előre letárgyaljon, 

bizonyos műszaki-szakmai kérdésekre megpróbáljon választ találni akár szakértők bevonásával és ezt 

terjessze a képviselő-testület elé. Megint nem ez történt, előbb történt meg a közbeszerzés, az egész 

folyamat, mint a problémakör szakmai feltárása. Ismételten kérte polgármester urat, lehetőleg a 

kidolgozás időszakában minden olyan témakört, ami a Városfejlesztési Bizottság hatáskörébe tartozik 

hozzon be a bizottság elé. Sajnos nem az első ilyen eset, városi vagyont érintő tervezési, átépítési 

feladatokról van szó, mely maximálisan a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság feladatába 

tartozik.  

 

Lazók Zoltán polgármester hozzátette, ő a bizottsági napirendek összeállításában nem vesz részt. 

Jóváhagyja, de minden bizottsági elnök a hozzá tartozó szakosztállyal egyeztetve állítja össze a 

napirendet.   

Az erőművel kapcsolatos hozzászólásra reagálva elmondta, egy az egyben betették a Veolia 

sajtónyilatkozatát. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő véleménye az volt, hogy polgármester úr valóban 

odafigyelhetne ezekre a dolgokra, ugyanis a bizottsági munkát eddig a távozott alpolgármester 

felügyelte. Ő most nincs. Akkora csereberét hajtottak már végre pont ennek a szakbizottságnak az 

élén, hogy már lassan lekövetni sem lehet. Mondja már meg polgármester úr, hogy éppen melyik 

személynek kellett volna odafigyelnie, hogy ez a bizottsági munka részévé válhasson? Valóban igaza 

van Gyuga Mihály képviselőtársának, amíg a polgármester stabil és nincs helyettese, akire rábízza ezt 

a munkát, addig a polgármester felügyelje. Meg nem mondaná most például, hogy ez kinek lett volna 

a dolga. Melyik volt, jelenlegi, vagy jövőbeni bizottsági elnöknek. 

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, egyértelmű, hogy ma még ki a bizottság elnöke.  

 

Molnár István települési képviselő megállapította, abban egyetérthetnek, hogy a Városfejlesztési és 

Környezetvédelmi Bizottságnál az elnökséget, mint a kilincset, úgy adják egymásnak az elnökök. 

Meglehet, hogy azt a csorbát, amit a ciklus elején elkövettek, hogy a Pénzügyi Bizottság elnöki székét 

átadják az ellenzéknek, és például Kontschán Jenő úr lenne a Városfejlesztési Bizottság elnöke, akkor 

a Városfejlesztési Bizottság döntései nagyobb fajsúllyal képviselnék magukat. Nem egyszer, nem 

kétszer fordult azt elő, hogy meghoztak egy döntést a bizottsági ülésen, majd annak a szöges ellentétét 

fogadta el a testület.  

 

További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, ezért Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés határozati javaslata 1. pontjának elfogadásáról. 

 

A szavazás kapcsán félreértés merült fel, ezért Dr. File Beáta jegyző elmondta, a határozati javaslat 2 

pontból áll. Az 1. pont tartalmazza a két ebrendészeti megállapodásra vonatkozó döntési javaslatot, a 

2. pont pedig az összes tájékoztató anyag elfogadását. Polgármester úr azt javasolja, hogy az 1. pontot 

külön szavazzák meg, ami az ebrendészeti megállapodásokról szól. A 2. pontról két szavazás lesz, 

először a tájékoztató elfogadásáról szavaznak az előterjesztés 1. pontja kivételével, majd szavaznak az 

előterjesztés 1. pontjáról külön. Javasolta, kezdjék újra a szavazást. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő ügyrendi javaslatában jelezte, így már érthető, csak senki nem 

tájékoztatta őket arról, hogy mi a szavazás menete. Kérték egy pont kivételét, ezzel a polgármester úr 

egyetértett, de arról nem adott tájékoztatást, hogy szeretne szavaztatni. 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak az előterjesztés határozati javaslata 1.a), 1.b), 1.c) 

pontjainak elfogadásáról. 
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A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatának 1.a), 1.b) és 1.c) pontjait nyílt 

szavazással, 10 fő települési képviselő részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

21/2023. (III. 30.) határozata 

a „Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról” című előterjesztés határozati javaslatának 1.a), 1.b) és 

1.c) pontjáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testülete: 

1. a) Elfogadja Szákszend Község Önkormányzatával kötendő ebrendészeti feladatellátási szerződést 

az előterjesztés 1. melléklete szerinti tartalommal. 

1. b)  Elfogadja Vértesszőlős Község Önkormányzatával kötendő ebrendészeti feladatellátási 

szerződést az előterjesztés 2. melléklete szerinti tartalommal. 

1. c) Felhatalmazza a polgármestert az 1.a)-1.b) pontokban meghatározott szerződések megkötésére. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. április 4. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak az előterjesztés határozati javaslata 2. pontjának 

elfogadásáról az előterjesztés 1. pontjának kivételével. 

 

A képviselő-testület a határozati javaslat 2. pontját az előterjesztés 1. pontjának kivételével nyílt 

szavazással, 10 fő települési képviselő részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

22/2023. (III. 30.) határozata 

a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatóról, a hozott döntésekről, a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testülete az előterjesztés 1. pontjának kivételével 

elfogadja a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatót és a jelentést a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. április 4. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló 

tájékoztató 1. pontjának elfogadásáról. 

 

Gyuga Mihály József, Molnár István, Papp Péter Attila és Vargáné Vojnár Katalin települési 

képviselők kijelentkeztek a képviselő-testületi ülésről, a jelenlévő települési képviselők száma: 6 fő, így 

a képviselő-testület határozatképtelenné vált. 

 

 

2. NAPIRENDI PONT:  A temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló 21/2000. (XII.6.) 

önkormányzati rendelet felülvizsgálata 

 
Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. File Beáta jegyző 

 

Gyuga Mihály József, Molnár István, Papp Péter Attila és Vargáné Vojnár Katalin települési 

képviselők bejelentkeztek a képviselő-testületi ülésre, a jelenlévő települési képviselők száma: 10 fő, 

így a képviselő-testület határozatképessé vált. 
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Lazók Zoltán polgármester elmondta, a Miniszterelnökség által kiadott utasítás alapján az 

önkormányzat felülvizsgálta a hatályos temetői rendeletét és a hatályos törvényeknek és az utasításnak 

megfelelően módosította azt. Mivel a jelenleg hatályos rendelet közel 23 éves, az áttekinthetőség 

érdekében módosítás helyett a jelenlegi rendelet hatályon kívül helyezésére és új rendelet 

megalkotására tett javaslatot. 

A 2023. március 24-én megküldött tervezetet két alkalommal egyeztették a Komárom-Esztergom 

Vármegyei Kormányhivatal Hatósági Főosztály Törvényességi Felügyeleti Osztályával. Az egyeztetés 

alapján további pontosításokat tettek a rendelettervezetben, melyek egyes sírhelyméretekre 

vonatkoznak. A tegnapi napon írásban megküldött előterjesztés-kiegészítés ezen méretpontosításokat 

tartalmazza. 

A rendelet részletes magatartási, működési szabályokat, új sírhelydíjakat tartalmaz, ezért, egyeztetve 

jegyző asszonnyal, a rendelet elfogadását és hatályba lépését követően részletes lakossági tájékoztatást 

ad ki a hivatal. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés-kiegészítése 

szerinti rendelettervezet elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő részvételével, 10 igen szavazattal a 

rendelettervezetet elfogadta és megalkotta  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

5/2023. (IV. 4.) önkormányzati rendeletét 

a temetőről és a temetkezési tevékenységről 

 

 

3. NAPIRENDI PONT: A közterületek elnevezéséről és a házszám-megállapítás szabályairól 

szóló 21/2014. (XI. 29.) önkormányzati rendeletet módosítása 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Bartalus László osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a Komárom-Esztergom Vármegyei Kormányhivatal elvégezte a 

közterületek elnevezésének szabályairól, illetőleg az elnevezésük megváltoztatására irányuló 

kezdeményezés, valamint a házszám-megállapítás szabályairól szóló önkormányzati rendeletek 

törvényességi felügyeleti vizsgálatát. A Kormányhivatal kérte a jegyzőket, hogy a helyi 

önkormányzati rendeletet vizsgálják felül és szükség esetén a feltárt jogsértések orvoslásáról 2023. 

május 31. napjáig gondoskodjanak. 

Az önkormányzat rendelete felülvizsgálatra került. Megállapítást nyert, hogy az alaprendelet alapvető 

jogsértő rendelkezéseket nem tartalmazott, azon csupán jogszabályszerkesztési feladatokat kell 

végrehajtani a rendelettervezet szerinti tartalommal. 

A rendelet tartalmáról, főként a házszámokra vonatkozó szabályokról a lakosság részletes tájékoztatást 

fog kapni. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő teljesen egyetértve a rendelet módosításával kérte a hivatalt, 

illetve a szakbizottságot, hogy foglalkozzon azzal, hogy elsősorban a kertes házas részeken, az utcanév 

táblák, házszámok legyenek kitéve. A gyakorlat az, hogy kb. 10 felújított háznál 8-ra nem kerül vissza 

se az utcanév, se a házszám. Aki nem rendelkezik helyi jártassággal, beláthatatlan következményekkel 

járhat, mentő, rendőr, tűzoltó nem talál oda, de beszélhetnek egy új postásról is. Tehát valahogy ezt a 

rendeletet be is kellene tartatni. Életbe vágó lehet, hogy lássák a házszámot, illetve az utca nevét. Nem 

tudja, mi a jó megoldást, de a jelenlegi állapot nagyon rossz és egyre rosszabb lesz, minél több házat 

újítanak fel. 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, részletes tájékoztatást készítenek a lakosság felé, felhívják a 

figyelmüket a jogszabályi kötelezésre és ezt követően ellenőrzést is fognak végezni. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő módosító javaslata volt, hogy határozati javaslatként 

fogalmazzák meg, amit jegyző asszony elmondott, hogy látszódjon, hogy a végrehajtása is meg fog 

történni, nem csak lepapírozzák. 
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Lazók Zoltán polgármester a módosító javaslatot befogadta. 

 

Dr. File Beáta jegyző ismertette a módosító javaslatot: „Oroszlány Város Önkormányzatának 

képviselő-testülete felkéri a jegyzőt, hogy a közterületek elnevezéséről és a házszám-megállapítás 

szabályairól szóló 21/2014. (XI. 29.) önkormányzati rendeletről a lakosság felé tegyen tájékoztatást és 

ezt követően ellenőrizze a rendelet betartását. 

Jelezte, az előterjesztés kapcsán 2 szavazásra fog sor kerülni. Először a szóban ismertetett módosító 

javaslatról, másodszor az előterjesztés szerinti rendelettervezetről fognak szavazni a képviselők. 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a szóban ismertetett módosító javaslatról. 

 

A képviselő-testület a módosító javaslatot nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő részvételével, 

10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

23/2023. (III. 30.) határozata 

módosító javaslatról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete felkéri a jegyzőt, hogy a közterületek 

elnevezéséről és a házszám-megállapítás szabályairól szóló 21/2014. (XI. 29.) önkormányzati 

rendeletről a lakosság felé tegyen tájékoztatást és ezt követően ellenőrizze a rendelet betartását. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. április 4. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti rendelettervezet elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő részvételével, 10 igen szavazattal a 

rendelettervezetet elfogadta és megalkotta  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

6/2023. (IV. 4.) önkormányzati rendeletét 

a közterületek elnevezéséről és a házszám-megállapítás szabályairól szóló  

21/2014. (XI. 29.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

 

4. NAPIRENDI PONT: A Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola, az Oroszlányi József 

Attila Általános Iskola, a Komárom-Esztergom Megyei Pedagógiai 

Szakszolgálat és a Hamvas Béla Gimnázium átszervezésével 

kapcsolatos döntés véleményezése 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Szemző Ildikó osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a nemzeti köznevelésről szóló törvény szerint a fenntartó dönt a 

köznevelési intézmény létesítéséről, nevének megállapításáról, gazdálkodási jogköréről, 

átszervezéséről, megszüntetéséről, alapfeladatának módosításáról, fenntartói jogának átadásáról.  

A Tatabányai Tankerületi Központ tájékoztatta az önkormányzatot, hogy a Bakfark Bálint Alapfokú 

Művészeti Iskola, az Oroszlányi József Attila Általános Iskola, a Komárom-Esztergom Megyei 

Pedagógiai Szakszolgálat, valamint a Hamvas Béla Gimnázium működését módosítani szeretné.  

A törvény 83. § (4) bekezdése alapján Oroszlány Város Önkormányzatának az átszervezésről 

véleményt kell kialakítani. Az átszervezéssel kapcsolatos információkat az előterjesztés melléklete 

tartalmazza. 

Ez alapján dönteni kell többek között a Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskolának a József Attila 

Általános Iskolába történő költöztetéséről, új művészeti ágak indításáról, hasznos alapterület 

növeléséről, a felvehető maximális tanulólétszám csökkentéséről. A József Attila Általános Iskola 

esetében a hasznos alapterület csökken. Dönteni kell a Pedagógia Szakszolgálat Hamvas Béla 
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Gimnáziumba történő költözéséről, a feladat-ellátási hely hasznos alapterületének növekedéséről, a 

Hamvas Béla Gimnázium esetében pedig a hasznos alapterület, valamint a felvehető gyermeklétszám 

csökkenéséről. 

Az előterjesztés határozati javaslatába 1 módosítási javaslat – a pedagógiai szakszolgálat 

alapterületének növekedése – nem került bele, ezért a határozati javaslat kiegészítésre és a tegnapi 

napon írásban megküldésre került. 

 

Vereckei Judit tankerületi igazgató elmondta, két intézményt érinti alapvetően az átszervezés, az 

egyik a Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola, amelynek a székhelyét szeretnék áthelyezni a 

József Attila Iskolába, a másik pedig az Oroszlányi Pedagógiai Szakszolgálat, amelynek a székhelyét 

szeretnék áthelyezni a Hamvas Béla Gimnáziumba. Az áthelyezés sürgősségét a rezsiköltségek 

drasztikus emelkedése okozta. Szeptember végén derült ki, hogy milyen mértékben fognak emelkedni 

a távhődíjak, tehát a sürgősségét ez indokolta ennek az áthelyezésnek, de az ingatlanokról való 

gondolkodás már régóta megkezdődött a tankerületben, hiszen vannak itt olyan ingatlanok 

Oroszlányban, amelyek nem voltak megfelelően kihasználva. Volt szabad hely, szabad kapacitás és az 

volt a tapasztalatuk, hogy úgy tudnak működni megfelelően az intézményeik - ha már egy épületben 

kénytelen több intézmény működni -, hogy az mind a tankerület fenntartásában van. Tehát ha olyan 

ingatlanba csoportosítják a közös működést, amelyben mind a két intézmény a tankerület 

fenntartásában működik. 

Átolvasta a bizottsági jegyzőkönyvet, és meglepő tényekkel szembesült. Az első átszervezés a 

szakszolgálat áthelyezése a Hamvas gimnáziumba. Ezzel a gimnázium alapterülete nyilván csökkent, 

hiszen a 3. szintet tudták átadni a szakszolgálatnak. Emiatt csökkenteni kellett a gimnáziumi 

tanulólétszámot. A tanulólétszámot az alapján állapították meg, hogy megnézték, hogy a meglévő 

területen milyen tantermek és szaktantermek állnak rendelkezésre. Tantermek esetében 1,5 m2-rel, 

szaktermek esetében pedig 2 m2-rel kell számolni, így jött ki ez a maximális létszám. Azokat a 

szaktantermeket kell csak figyelembe venni, ahol osztály elhelyezhető. Így került megállapításra a 

maximális létszám, ami a 420 főről 330 főre csökken. Jelenleg 250 fő a gimnázium létszáma. Ez a 

maximális létszám úgy került megállapításra, hogy az évfolyamonkénti 2 két osztály, amivel reálisan 

számolhatnak hosszú távon, bőségesen elfér. A jegyzőkönyvben olvasta azt is, hogy a 3. osztály 

indíthatósága ezáltal veszélybe kerül. 330-as létszám esetében, ha 30-as osztálylétszámmal számolnak, 

11 osztály kényelmesen elfér a gimnáziumban. Jelenleg 8 osztállyal működik. Hangsúlyozta, hogy az 

esti tagozatot ezt a létszám nem érinti, ahhoz nem nyúltak, csak a nappali tagozatot érinti a 

létszámcsökkentés. Tatabányán is új gimnáziumi osztályok indultak, nem látja realitását annak, hogy 

több osztállyal kellene számolniuk. Ha a szaktantermeket átgondolják, a 330 fő alkalmas a hosszú távú 

változtatásokra, rövid távon ennek nem látja a realitását. A jelen célja ennek a 2 osztálynak a 

stabilitását megőrizni. 

A művészetoktatási intézmény azért került áthelyezésre a József Attila Iskolába, hogy ki tudjanak 

jönni abból az ingatlanból, amelyet egy más fenntartóval közösen használtak. Emellett a József 

iskolában egy nagy balett-termet alakítottak ki, továbbá egy kis balett terem is működik ott és a József 

iskola tanulói közül 100 fő a művészetoktatási intézmény tanulója is. Hely bőségesen rendelkezésre 

áll, itt is meg tudták valósítani azt a koncepciót, hogy bizonyos termeket a két intézmény közösen 

használ. A két intézmény megfér egymással. Itt is minimális létszámcsökkentést történt (480 főről 465 

főre) a terület miatt, de a jelenlegi létszám 326, tehát jelentős mozgásteret hagytak.  

Megemlítette, hogy az átszervezésről való tárgyalás októberben megkezdődött az 

intézményvezetőkkel. Október és november között 5-6 helyszíni egyeztetés is volt. Volt olyan 

egyeztetés, amikor az átalakítást végző vállalkozó is ott volt, hiszen az intézményvezetők igényei 

szerint a két ingatlanban változtatásokat is végrehajtottak. Az átköltözés ütemezése október végére, 

november elejére véglegesedett. Így tudták megvalósítani, hogy az egyik intézményüket már január 

elején, a másikat január végén, február elején költöztették át.  

 

Papp Péter Attila települési képviselő kérdése az volt, hogy ha egy 3 szintes épületnél egy szintet 

más szervezetnek adnak át, egyharmaddal csökken az alapterülete, akkor előzőleg – természetesen 

nem a képviselő-testület fenntartása alatt álló gimnáziumnak - hogy lehetett 800 tanulói létszáma, amit 

emlékei szerint a tankerület csökkentett le 420-ra? Miért gondolja azt tankerületi igazgató asszonyt, 

hogy oroszlányi települési képviselőként őt érdekli az, hogy Tatabányán épült egy új gimnázium, hogy 

Tata és Tatabánya nem tudja feltölteni a létszámát. Bevallva, vagy nem bevallva, hogy a döntés 

hátterében ez is benne volt, hogy a tankerület lecsökkentse a létszámot még 100-zal. Ha ezt 

megszavazzák, vagy életbe lép ez a döntés, az életben többé senki nem fog hozzá nyúlni. Lokálpatrióta 
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települési képviselőktől ne várja tankerületi igazgató asszony, hogy a járási kis gimnázium tankerület 

által történő folyamatos leépítését szó nélkül hagyják, illetve ebben az előterjesztésben megszavazzák. 

Tehát a létszám 800 főről lett 420 fő, 420 főről lett 330 fő, az alapterület pedig nem így változott. Az 

alapterület harmadával csökkent, vagy még annyival sem. Közben a létszám nem eszerint változik, 

mert ebben az épületben voltak 800-an is. Sajnos az a látszat, hogy a tankerület tudatosan, Tatabánya 

és Tata tolása miatt leépíti az oroszlányi városi, illetve kistérségi gimnáziumot. Ehhez nem járulnak 

hozzá. 

 

Vereckei Judit tankerületi igazgató elmondta, szó sincs leépítésről akármelyik településen is. 

Tatabányát azért hozta fel példaként, mert a tankerület megyei szinten, összességében látja a 

gimnáziumi létszámok alakulását. Ahogy megnyílik valahol egy hely, a másik gimnáziumokban 

felszabadulnak helyek és a kis vidéki gimnáziumokból (oroszlányi, komáromi) mennek át oda tanulók, 

mert ott szabaddá válnak a férőhelyek. Tehát ők tendenciákat láttak. Azt is tudomásul kell venni, hogy 

a Hamvas gimnáziumban nagyon jelentős a lemorzsolódás, ezért kapott most egy komoly szakmai 

ellenőrzést, komplex ellenőrzést, hogy ezzel kapcsolatban hozzon intézkedéseket igazgató asszony. 

A 800 fős létszámot nem ő állapította meg. Ő már úgy vette át a gimnáziumot, hogy 400-as létszáma 

volt. Ezt a 420 fős létszámot változtatják meg ők most először 330 főre, ezzel a kihasználtsága is jobb 

lesz a gimnáziumnak. Most 75%-os lesz a kihasználtsága, ami az általános gimnáziumi szinttel 

teljesen összhangban van.  

Elmondta továbbá, évente átnézik az intézmények alapdokumentumait, évek óta általában 

decemberben megy ki egy olyan levél, hogy mit kívánnak módosítani az intézményvezetők az 

alapdokumentumon. Miután beérkeznek az igények, azután állítják ők össze az átszervezési 

javaslatokat. Nem azt érzékeli, hogy leépítették volna a gimnáziumi oktatást. Minden gimnáziumot 

amivel tudtak, támogatták. Oroszlányban nemrég épült ki a labor, a fizika szaktanterem. Véleménye 

szerint ez biztos, hogy nem leépítés iránya.  

 
Gyuga Mihály József települési képviselő elmondta, említésre került, hogy ez a folyamat már 

régebben elkezdődött. Kérdése az volt, hogy ebbe a folyamatba a város vezetése, a képviselő-testület, 

a polgármester úr miért nem lett bevonva? Polgármester úr esetleg részt vett-e tárgyalásokon az 

átszervezéseket illetően? Véleménye szerint az egyeztetések hiánya igen-igen felfedezhető. Ha 

polgármester úr mint lokálpatrióta és mint a városért felelősséggel gondolkodó polgármester ezeken az 

egyeztetéseken részt vesz, már akkor ezeket a felvetéseket, aggályokat közölte volna. Megismételte, 

polgármester úr, illetve a képviselő-testület miért nem tudott részt venni ezeken az egyeztetéseken, 

miért nem kaptak rá meghívást? 

 

Vereckei Judit tankerületi igazgató elmondta, volt több egyeztetés a polgármester úrral, az 

önkormányzati hivatallal, hiszen az az épület, ahonnan most a művészetoktatási intézet kikerül, az az 

önkormányzat számára visszaadásra kerül (a volt kollégium épülete). Ezen kívül az energiaválság 

okán bizonyos gazdasági helyiségek átvételéről is egyeztettek.  

 

Lazók Zoltán polgármester hozzátette, a kollégium épületének üzemeltetésével kapcsolatosan voltak 

egyeztetések, de a létszámcsökkentésről nem. 

 

Vereckei Judit tankerületi igazgató elmondta, mert a létszám fenntartói hatáskör. 

 

Kontschán Flórián Jenő PB elnök/települési képviselő elmondta, az előterjesztésben az szerepel, 

hogy a tankerület tájékoztatta az önkormányzatot az átalakításokról és arról, hogy a működést 

módosítani szeretné. Azt is érti, hogy a jogszabályok alapján az önkormányzatnak erről az 

átszervezésről véleményt kell kialakítania. Csak azt nem érti, hogy amikor egy átszervezés megtörtént, 

akkor miről alakítsanak ki véleményt? Arról nem kell véleményt kialakítani, mert az már megtörtént. 

Csatlakozva Papp Péter képviselőtársához, ő sem értett egyet az előterjesztéssel, van olyan része, amit 

el tud fogadni, de tartózkodni fog, mert utólagosan ne várja tőle senki, hogy bármit is jóváhagyjon. 

Jelezte, nem tudja elfogadni a gimnázium létszámcsökkentését, mert azt sem tartja jónak, hogy 

szaktantermekből oktatási tantermeket csináljanak. Ami zavarja, hogy utólagosan kérnek véleményt 

arra, ami már megtörtént. Igazából annak, hogy ők mit mondanak, túl nagy jelentősége nincs, bár nagy 

baj, hogy nincs. 

 

 



 

9 

 

Vereckei Judit tankerületi igazgató hangsúlyozta, hogy az átszervezés nem történt meg. Az 

intézmények ideiglenes áthelyezése történt meg. Ahogy sok önkormányzat és sok fenntartó élt azzal a 

lehetőséggel, hogy ideiglenesen egyik épületből a másik épületbe átköltözzön. Az online, vagy 

digitális oktatás bevezetésére nem volt lehetőségük, mivel az egyértelmű volt, hogy jelenléti oktatással 

kell folytatni a tanévet. Ahhoz, hogy a jelenléti oktatást minden intézményük esetében meg tudják 

oldani, ezeket az ideiglenes áthelyezéseket, átcsoportosításokat kénytelenek voltak meglépni a 

rezsiköltségek miatt. Tehát ideiglenes átköltöztetés történt, most szeretnék átszervezni az 

intézményeket, most kérik ki a véleményalkotásra jogosultaknak a véleményét. Tehát ez nem utólagos 

véleménykérés. A szaktantermek esetében a rendelet úgy írja elő, hogy a tantermek alapterületét bele 

kell számítani, a szaktantermekét pedig be lehet számítani az alapján, hogy melyik alkalmas arra, hogy 

osztályt befogadjon. Tehát ez nem egy fenntartói ötlet, hanem jogszabályi előírás. Igazgató asszony 

ezzel kapcsolatos véleményét maximálisan elfogadták. 

 

Dr. Radványiné Varga Andrea, a Hamvas Béla Gimnázium igazgatója tájékoztatta a jelenlévőket, 

hogy a nevelőtestület olyan feltétellel fogadta el a felvehető maximális tanulólétszám csökkentését, 

hogy amennyiben szerkezetátalakításról van szó, akkor felülvizsgálatra kerül. A tanfelügyelet a mai 

nappal lezárult, és ebben vannak javaslatok. A Hamvas Béla Gimnázium olyan szerkezetátalakítást fog 

kérni a tankerülettől, hogy a 6 osztályos gimnáziumot hadd indíthassa újra, 2 osztályt megtartva. Ez 

azt jelenti, hogy a 4 évfolyamos és a 6 évfolyamos gimnázium egymás mellett működik. Nem rúgják 

fel azt a szabályt, amit a tankerület megszabott, de szeretnének meríteni. Azért a 6 osztályos 

gimnáziumra gondoltak, mert a város elveszít több mint egy osztálynyi gyereket az általános iskola 

első osztályában. Véleménye szerint a gimnázium tud olyat kínálni a nyelvi képzésekben, illetve az 

informatikában, amivel vissza tudják csábítani a gyerekeket. Ez oroszlányi érdek. 

Az esti tagozattal kapcsolatban felmerült, hogy szerkezetátalakítást szeretnének végezni és 

mindenképpen átgondolni ennek a működtetését. A nevelőtestület, a szülők, a diákok és a települési 

képviselők is maximálisan támogatják az iskolát. Szeretne az iskola a 4 évfolyamos létből kitörni, 

továbbterjeszkedni. Olyan feltétellel fogadták el a diákok és a tanárok a határozati javaslat 2. pontját, 

hogyha szükséges, a fenntartó mérlegelni fogja és megérti az oroszlányi érdekeket.  

A lemorzsolódással kapcsolatban elmondta, különös intézkedési javaslat nincs a tanfelügyeleten. 0%-

os a lemorzsolódása jelenleg a gimnáziumnak. Az utóbbi 5 év tendenciáit vizsgálták.  

A gimnázium létét hosszú távon szeretnék, keresik azokat a kitörési pontokat, ami a fenntartónak is 

elfogadható és az oroszlányi érdekeket is védi, az itt lévő kisvárosi, járási gimnáziumot fenntartja. 

 

Vereckei Judit tankerületi igazgató elmondta, igazgató asszonnyal a párbeszédet majd a tankerületben 

kell lefolytatni. Az átszervezési javaslatok decemberben indulnak meg, és az intézményektől kérik be 

a javaslatokat. Egy 6 osztályos gimnázium indítása komoly megfontolást igényel, lévén, hogy az itt 

lévő két általános iskolára ez milyen hatással lesz. Tehát abszolút nem zárkózik el ettől, de ez egy 

nagyon jelentős hatásvizsgálattal és az érintett két intézmény bevonásával állapítható meg erről bármi 

is. Az esti tagozattal kapcsolatban elmondta, az bent van az alapító dokumentumban. Létszámot nem 

változtatnak. A lemorzsolódással kapcsolatban elmondta, itt vannak az adatok, a kimutatások és itt van 

a szakértői vélemény. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő elmondta, tankerületi igazgató asszony többször is 

említette, hogy az energiaválság kapcsán ideiglenes átköltözések történtek. Kérdése az volt, hogy ez az 

ideiglenesség milyen függvények alapján, a tankerület által milyen időtávra prognosztizálhatóan 

valósul meg? Később, ha javul az energetikai helyzet (a távfűtés kapcsán komoly fejlesztések 

várhatók), akkor van-e remény arra, hogy a tankerület esetleg bizonyos dolgokat az elhelyezéssel 

kapcsolatban átgondol, és valamilyen szintű revideálása a dolgoknak megtörténik? 

 

Vereckei Judit tankerületi igazgató elmondta, az ideiglenes áthelyezés jelenleg május végéig tart. 

Akkor történik meg a döntés. Természetesen a döntéshozókat nagyban fogja befolyásolni az, hogy 

milyen véleményeket tudnak leadni. Hiszen a konszenzusos döntést támogatja mindenki. Ha május 

végén olyan döntést kapnak, hogy ez az átszervezés nem valósulhat meg, akkor vissza kell költözni az 

intézményeknek. Ha esetleg megvalósulhat az átszervezés, akkor pedig minden évben újraindítják a 

vizsgálatot. Egyébként abban az épületben, ahol eddig volt a Bakfark művészeti iskola, továbbra is 

bérelnek egy nagy termet, a rendezvényeknek, a művészeti próbáknak. Tehát most is használnak ott 

helyiségeket. 
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Papp Péter Attila települési képviselő visszatért az előző kérdésre. Oroszlány város fenntartásában 

lévő városi gimnáziumról ez a grémium, illetve elődje nem hozott olyan határozatot, hogy a 800 fős 

gimnázium 400 fős legyen. Tehát ezt vagy tankerületi igazgató asszony, vagy az ő jogelődje tette meg. 

Oroszlány város fenntartásában ez a gimnázium 800 fős volt. Lecsökkent 420 főre, most javaslat van 

330 főre történő csökkentésre, és minden évben felülvizsgálják. Ettől még jobban megijedt, mert a 

végén elfogynak. Tehát inkább ne vizsgálják felül, hanem hagyják azt a 420 főt.  

Kérdése az volt, hogy ha nehézkesen töltik meg a gimnáziumot, van-e információ arról, hogy a 2 

osztályra hány jelentkező van?  

 

Vereckei Judit tankerületi igazgató elmondta, a felülvizsgálat nyilván hozhat pozitív, illetve negatív 

eredményeket. De a felülvizsgálat eredményét a képviselő-testület mindenképpen megismeri, hiszen 

véleményezési joga van. A 800 fős létszámnak utánanéz, és írásban válaszol, ha igényli képviselő úr. 

A tankerület célja, hogy ezt az évfolyamonként 2 osztályos működést stabilan fenntartsa.  

A jelentkezők számával kapcsolatban elmondta, jelenleg ideiglenes felvételi jegyzék van, ezen kb. 200 

tanuló van. Az ideiglenes felvételi jegyzéken rajta van minden tanuló, aki a gimnáziumba 

akárhányadik helyen jelentkezett. A végleges felvételi jegyzékből tudják meg, hogy hányan 

jelentkeztek a gimnáziumba. Tavaly 20 fővel volt kevesebb a létszám az ideiglenes felvételei 

jegyzéken és a végleges felvételi jegyzék 52 lett, tehát pótfelvételit hirdettek a gimnáziumba, és így 

telt meg a két osztály.  

 

Papp Péter Attila települési képviselő örült az igazgató asszony által elmondott friss információknak. 

Az esetleges 6 osztályos gimnáziumi szak indítása a fenntartó dolga, de reméli, hogy lesz ebben 

egyeztetés. A tankerület számtalan esetben jön, ha kevés a hely, kevés a pénz, az eszköz, akkor 

egyeztetnek. Ne csak ilyenkor legyen egyeztetés, hanem amikor ilyen nagyon komoly dologról van 

szó, akkor is. Ne egymás között döntsenek egy oroszlányi iskoláról.  

A 6 osztálynál nem lesz probléma az oroszlányi általános iskolásokkal, ugyanis több mint egy 

osztálynyi gyerek a környező falvakba (Dad, Kecskéd, Bokod) illetve a nevelőotthonba jár iskolába. 

Ha esetleg indulna egy 6 osztályos gimnáziumi szak, akkor valószínűleg a feladata az lenne igazgató 

asszonynak és a stábjának, hogy ebből a 4 általános iskolából csalja haza ezeket a gyerekeket. Ugyanis 

ezek hiányoznak az oroszlányi általános iskolákból, de ez nem azt jelenti, hogy egy 6 osztályos gimibe 

nem jönnének szívesen. Megfontolásra és egyeztetésre ajánlja ezt a lehetőséget.  

Kihangsúlyozta, hogy a 330 fős létszámot nem fogadja el. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő jelezte, nem tud tárgyilagos véleményt mondani. Számára 

az oktatás egy rendkívül fontos emocionális és stratégiai kérdés is. Ha az látja, hogy Oroszlányon ez 

valamilyen szinten visszafejlődik, vagy létszámcsökkenésen megy át és gyakorlatilag visszalépés 

történik az ágazatban, az aggodalommal tölti el. 

Örülök annak, hogy Tatabányán milliárdos összegekért komoly gimnáziumi férőhelybővítések 

történtek. De nem szeretné, ha ez az oroszlányi oktatás kárára menne. Amikor azzal szembesül, hogy 

Tatabányán a Bánkiban 1000 diákot oktatnak, a Bláthyban 800 diákot és az oroszlányi szakképző 

intézetben 150 diák van, az őt zavarja. Kérte a tankerületet, hogy az oroszlányi iskolákat tekintve 

kaphassanak segítséget annak érdekében, hogy ez a tendencia megforduljon. Ne az legyen, hogy az 

egyik településen hihetetlen mértékben növekvő létszámmal találkoznak, Oroszlányt illetően pedig 

egy jelentősen csökkenő létszámmal. A tankerület feladata is lenne ezt koordinálni. Oroszlánynak a 

város túlélését illetően rendkívüli fontos az oktatás szinten tartása, vagy növelése. Kérte a tankerületet, 

erre is figyeljenek oda, hogy valamilyen szintű arányosság is megtörténjen ebben a témakörben. 

 

Rajnai Gábor alpolgármester több évtizedes pedagógusi, iskolaigazgató helyettesi, képviselői, 

polgármesteri múltjára hivatkozva elmondta, erre az egész polémiára nem került volna sor, ha nem 

úgy alakul az átszervezés, hogy elveszik a városi fenntartásból az iskolákat. Ez megtörtént és most 

ennek a döntésnek a következménye kapcsán jönnek ezek a felvetések. Jelezte, nem támogatja az 

átszervezést.  

 

További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így Lazók Zoltán polgármester felhívta 

képviselő-társai figyelmét, hogy az előterjesztés-kiegészítés kapcsán 4 szavazásra fog sor kerülni.  

Először kérte, szavazzanak a Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola átszervezésével kapcsolatos 

döntés véleményezéséről szóló határozati javaslat elfogadásáról. 
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A képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő részvételével, 

4 nem szavazattal és 6 tartózkodással nem fogadta el és meghozta a következő határozatot: 

 
Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének  

24/2023. (III. 30.) határozata 

a Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola átszervezésével kapcsolatos döntés 

véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. Nem ért egyet a Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskolának az Oroszlányi József Attila 

Általános Iskola épületébe történő költözésével. 

2. Nem ért egyet a Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskolának a 2840 Oroszlány, Asztalos János 

utca 4. szám alatti telephelyének megszüntetésével. 

3. Nem ért egyet a Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskolának az új székhelyintézményben a 

korábban el nem látott művészeti ágak, és azon belül új tanszakok indításával. 

4. Nem ért egyet a Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskolának az új székhelyintézményben a 

hasznos alapterületének növelésével. 

5. Nem ért egyet a Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskolának az új székhelyintézményben a 

felvehető maximális tanulólétszám csökkentésével. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. április 4. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző  

 
Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak az Oroszlányi József Attila Általános Iskola 

átszervezésével kapcsolatos döntés véleményezéséről szóló határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő részvételével, 

4 nem szavazattal és 6 tartózkodással nem fogadta el és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének  

25/2023. (III. 30.) határozata 

az Oroszlányi József Attila Általános Iskola átszervezésével kapcsolatos döntés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete nem ért egyet az Oroszlányi József Attila 

Általános Iskola feladatellátási hely hasznos alapterületének csökkentésével. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. április 4. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző  

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a Komárom-Esztergom Megyei Pedagógiai 

Szakszolgálat átszervezésével kapcsolatos döntés véleményezéséről szóló határozati javaslat 

elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő részvételével, 

7 nem szavazattal és 3 tartózkodással nem fogadta el és meghozta a következő határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

26/2023. (III. 30.) határozata 

a Komárom-Esztergom Megyei Pedagógiai Szakszolgálat átszervezésével kapcsolatos döntés 

véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. Nem ért egyet a Komárom-Esztergom Megyei Pedagógiai Szakszolgálat Oroszlányi 

Tagintézménye címének változásával, 

2. Nem ért egyet a Komárom-Esztergom Megyei Pedagógiai Szakszolgálat Oroszlányi 

Tagintézménye feladatellátási hely hasznos alapterületének növekedésével. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. április 4. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző  

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a Hamvas Béla Gimnázium átszervezésével 

kapcsolatos döntés véleményezéséről szóló határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő részvételével, 

10 nem szavazattal nem fogadta el és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének  

27/2023. (III. 30.) határozata 

a Hamvas Béla Gimnázium átszervezésével kapcsolatos döntés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. Nem ért egyet a Hamvas Béla Gimnázium feladatellátási hely hasznos alapterületének 

csökkentésével. 

2. Nem ért egyet a Hamvas Béla Gimnázium feladatellátási helyre felvehető maximális 

tanulólétszám csökkentésével. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. április 4. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző  

 
SZÜNET 

17:18-17:37 

 

 

5. NAPIRENDI PONT: Az OSE Lions Sport Nonprofit Kft. pénzügyi és szakmai beszámolója 

a 2022. évi támogatás felhasználásáról és a 2023. évi támogatási 

szerződés 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Bársony Éva osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, az önkormányzat 4/2022. (I.27.) számú határozata, valamint 

30/2022. (II.24) számú határozata alapján a 2022. évi költségvetése terhére az oroszlányi felnőtt 

kosárlabda támogatására összesen 50.000 E Ft összegű előirányzat került jóváhagyásra vissza nem 

térítendő támogatásként az OSE Lions Sport Nonprofit Kft. részére. A támogatást a felnőtt csapat 

versenyeztetésének, az NB/1/A osztályban való részvétel feltételeinek biztosítása érdekében felmerült 

költségekre fordíthatta a Kft.  

A 2022. évi támogatás felhasználásról szóló, írásbeli szakmai szöveges és pénzügyi beszámolóját a 

szervezet határidőre, február 15-ig megküldte a hivatalnak. Az elszámolás ellenőrzése megtörtént. Az 

elszámolás bizonylatai, számlái, egyéb dokumentumai megtekinthetők a Hivatal Pénzügyi Osztályán. 

A 2022. évben történt megváltozott gazdasági környezetre, a sportfinanszírozási keretrendszer 

változásaira, valamint a TAO finanszírozás ütemére (várhatóan legkorábban áprilisban lesz folyósítás), 

a folyamatos működés biztosítása érdekében a képviselő-testület az 5/2023. (I.26.) számú 

határozatával 50.000 E Ft összegű visszatérítendő támogatást nyújtott a Kft.-nek az átmeneti 

időszakra, a likviditás biztosítása érdekében, mely összeg visszafizetési határideje 2023. május 31.  
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Ezt követően a képviselő-testület február 15-én elfogadta Oroszlány Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének 2023. évi költségvetéséről szóló 3/2023. (II.17.) önkormányzati rendeletét. A 

rendelet 6. számú melléklete tartalmazza az OSE működési támogatása címen 2023. évre 

jóváhagyott 50.000 E Ft összeget. 

A támogatás folyósítása érdekében elkészült az előterjesztés 2. számú mellékletét képező Támogatási 

Szerződés-tervezet. 

Tekintettel arra, hogy a Kft. által visszautalandó összeg és az önkormányzat által kiutalandó összeg 

azonos, valamint arra, hogy az utalások után fizetendő bankköltség nagyságrendje meghaladja a 100 E 

Ft-ot, javasolta az összegek beszámítását, azaz nem történne meg az oda-vissza utalás, csak annak 

könyvelése, mindkét szervezetnél, mivel erre a Ptk. és a Számviteli törvény lehetőséget biztosít. Az 

OSE Lions Kft. bemutatott két hatósági igazolást, amelyek szerint több mint 50 M Ft fog a 

rendelkezésükre állni. A két dokumentum a Pénzügyi Osztályon szintén megtekinthető. 

 

Kontschán Flórián Jenő PB elnök/települési képviselő jelezte, hogy a Pénzügyi Bizottság tárgyalta 

az előterjesztést és a módosításokkal együtt elfogadásra javasolta a képviselő-testület részére. A 

következő évi támogatási szerződéshez ismertette javaslatait. A szerződésben az van meghatározva, 

hogy a folyamatos pénzügyi biztonság érdekében adja az önkormányzat ezt a támogatást, véleménye 

szerint elsősorban azért, hogy a városnak egy I. osztályú kosárlabda csapata legyen. A pénzügyi 

biztonság ennek a folyamodványa kell, hogy legyen.  

A második nagyon fontos kérdés, amit nem tartalmaz ez a szerződés, de a következő támogatási 

szerződésbe bele kellene venni valamilyen módon, hogy nagyobb hangsúlyt kellene, vagy szükséges 

fordítani a saját nevelésű játékosok fejlesztésére, illetve a csapatba való beépítésére, hiszen vélhetően 

ezek a saját nevelésű játékosok költségben is kedvezőbbek, mint a külföldi játékosok. 

A harmadik, ami szerepel a szerződésben, hogy rendszeres tájékoztatást nyújt az OSE a támogató 

részére, hogy mi történik vele. Kérte, hogy ez ne csak akkor legyen, amikor bajban van az egyesület, 

hanem akkor is, amikor eredményei vannak, jelentős időszakokban (bajnokság indítása, befejezése, 

rájátszás, kupa, stb.). Ha egy írásos tájékoztatót adna a képviselő-testületnek a Kft., akkor valószínűleg 

jobban képbe lenne mindenki a testületből abban, hogy milyen munka folyik ott. Ez a tájékoztatás 

kiterjedne nem csak a felnőtt, hanem az utánpótlás csapatokra is.  

 

Beck Ferenc, az OSE elnöke egyetértett a javaslatokkal. És ha nem is szerepelnek a szerződésben, az 

életben meg fogják valósítani a közeljövőben. A saját nevelésű játékosokkal kapcsolatban elmondta, 3 

évvel ezelőtt megkezdték a beépítést, van egy játékosuk, aki már idén többször kezdőben lépett 

pályára, ami I. osztályban 18 évesen nagy dolog a magyar kosárlabdában. I. osztályú edzésekre járnak 

2-en, de egy játékos beépítése minimum 3 év. Sajnos ma a sportban nehéz a saját nevelésű játékos 

beépítése. A többi sportág is megerősíti, hogy mennyire kevesen próbálnak elkezdeni sportolni. Ennek 

ellenére a tavalyi gazdasági nehézségek ellenére is még mindig szép számú játékosuk van és lesz is 

jövőre a prognosztizációk szerint. 

A kupával kapcsolatban elmondta, mivel bejutottak a Magyar Kupa 8-as döntőjébe, a csapat jövő hét 

szerdán a 4-be jutásért játszik mérkőzést Sopronban. Azért is nagy szó, mert az eltelt 4 szezonból 

másodjára tudnának eljutni oda, hogy a Magyar Kupán részt tudnának venni. Ez minden 

csapatsportban nagy szó. Annak ellenére, hogy most a csapatnak nem olyan sikeres időszaka van. De 

az alapszakasz vége e hét végén megtörténik, 1 vagy 2 vereséggel lesz több, mint a tavalyi sikeres 

szezonuk után, ami az oroszlányi kosárlabda történetében a 3. legsikeresebb szezon. 

Hozzátette, hogy a jelenlegi edző szerződésébe belevették, hogy a fiatalokat kell szerepeltetni 

kötelezően. Ez bizony néha az eredmény rovására is megy, de jövőbe néznek, a jövőt építik a sporttal 

is.  

 

Papp Péter Attila települési képviselő elmondta, a Humán Bizottság ülésén a többség nem támogatta 

az előterjesztést vagy indokolás nélkül, vagy számára eléggé érdekes indokokkal utasították el a 

megszavazását. A jelenlegi szerződés nem nagyon változott az évek során, az alapváltozatát a 

képviselő-testület egyhangúlag fogadta el. Módosító javaslat se külső bizottsági tag, se testületi tag 

részéről nem érkezett. Ha valakinek nincs megfogalmazandó kritikája, amire egy szerződés-

módosítással ad választ, az számára érthetetlen, hogy miért nem szavazza meg.  

Kialakultak a városban az egyesület elleni hangok, ezért elmondta, ebbe az egyesületbe 300 gyerek 

sportol, az 50 M Ft-tal nem csak a felnőtt csapatot, hanem a 300 gyereket is támogatják. Ez az 

egyesület az elmúlt bő 10 év alatt üzemeltetésre, csarnoképítésre, csarnokfelújításra, streetball pályára 

1,5 Mrd Ft-ot hozott a városnak. Van még egy sportág, ami körül folyamatos a vita és a gondolkodás, 
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annak is meg van a lehetősége erre, a töredékét nem tudta összeszedni. Nehéz összeszedni az 1,5 Mrd 

Ft-os _Taot, nem elég hozzá egy egyesületi vezető, kell mellé egy polgármester és egy országgyűlési 

képviselő is. Ugyanis nem tálcán kínálja egyik cég sem a Tao-pénz átadását az egyesületnek. Azt se 

felejtsék el, hogy minden évben a jó tanuló jó sportolók fele az egyesületi tagok közül kerül ki. Tehát a 

sportnevelés mellett ezen gyerekek tanulmányi eredménye is nagyon jó. A mai világban, amikor kicsit 

szűkösebb a költségvetés, ez az egyesület kéthetente 1200-1300 oroszlányi nézőt megmozgat, ez a 

nézőszám a művelődési ház látogatottságával vetekszik. Amikor valaki nemmel szavaz, vagy az 

egyesületre negatív dolgokat mond, az elmondottakat gondolja végig. Egy szót tett még hozzá: 

városmarketing. 

 
Lazók Zoltán polgármester a városmarketinggel kapcsolatban megjegyezte, pár hete a megye legjobb 

férfi csapata az OSE lett.  

 

Papp Péter Attila települési képviselő hozzátette, a meccs utáni következő napi Nemzeti Sporthíradó 

az oroszlányi kosárlabdacsapat eredményével kezdődött. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen, 1 nem szavazattal és 2 tartózkodással elfogadta és meghozta a következő 

határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

28/2023. (III. 30.) határozata 

az OSE Lions Sport Nonprofit Kft. 2022. évi támogatásának felhasználásáról szóló  

pénzügyi és szakmai beszámoló elfogadásáról  

és a 2023. évi támogatási szerződés jóváhagyásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete:  

1. Elfogadja az OSE Lions Sport Nonprofit Kft. 2022. évi támogatásának felhasználásáról szóló 

pénzügyi és szakmai beszámolót az előterjesztés 1. számú melléklete szerinti tartalommal. 

2. Jóváhagyja az OSE Lions Sport Nonprofit Kft. támogatási szerződését az előterjesztés 2. számú 

melléklete szerinti tartalommal. 

3. Felhatalmazza Lazók Zoltán polgármestert a támogatási szerződés aláírására. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. április 4. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

 

Beck Ferenc elnök megköszönte a következő szezonra szóló támogatást és hogy elfogadták a 

beszámolót.  

Sikereiket egészítette ki: az elmúlt szezonban az utánpótlás csapataik a korosztályos országos 

bajnokságokon 6., 11. és 13. helyezést értek el, amivel bekerültek az országos TOP 10 utánpótlás 

nevelők közé. Úgy, hogy 4 nemzeti akadémia gazdálkodik nagyon sok pénzből és komoly 

szakemberekkel és ez mellett 13 kosárlabda akadémia van és van 14 első osztályú csapatnak az 

utánpótlása. Gratulált a kollegáinak, hogy ilyen szép eredményeket tudtak elérni. És ez a jövő, ez fogja 

biztosítani azt, hogy a felnőtt csapatban igenis lehessenek oroszlányi játékosok, saját nevelésű 

játékosok. Ez egy nagyon nehéz, nagyon hosszú út, de nekik az a feladatuk, hogy ezt meg tudják 

teremteni. Eltelt 12 év a Taoban, most jutottak el odáig, hogy egy fiatalember az I. osztályú csapatban 

kezdőként pályára léphet, és szépen megállja a helyét. Ez nagyon komoly eredmény. Az utánpótlás-

edzőik is folyamatosan kapják a gratulációt.  

Hozzátette, 19. alkalommal ül itt a támogatás elszámolásával. Megköszönte a korábbi 

polgármestereknek, képviselő-testületeknek, jegyző asszonyoknak a munkát és a támogatást. A 

közeljövőben a társaság ügyvezetője fog elszámolni, további jó munkát kívánt mindenkinek! 

Kollegáinak megköszönte, mert nélkülük nem lett volna ilyen részletes és pontos elszámolás a korábbi 

években. 
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6. NAPIRENDI PONT: Az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság pénzügyi és 

szakmai beszámolója a 2022. évi támogatás felhasználásáról és a 

2023. évi támogatási szerződés jóváhagyása 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Bársony Éva osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az Önkormányzat 3/2022. (II.15.) önkormányzati rendelete 

alapján a 2022. évi költségvetése terhére, 54.000 E Ft összegű vissza nem térítendő támogatást 

biztosított az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság részére. A fenti összeget a szervezet a 

megkötött Támogatási Szerződés alapján bérre és közterheire fordította. 

A szervezet határidőre az elszámolást elkészítette, annak ellenőrzése megtörtént, az 54.000 E Ft 

összegű támogatást a szerződésben foglaltaknak megfelelően használták fel. Az elszámolás 

bizonylatai, számlái, egyéb dokumentumai megtekinthetők a Hivatal Pénzügyi Osztályán. 

Az új Támogatási Szerződés megkötésének feltétele, hogy a benyújtott beszámolót Oroszlány Város 

Képviselő-testülete elfogadja. A 2023. évi támogatás összege az 5/2023. (II.17.) önkormányzati 

rendelet alapján 75.000 E Ft. 

 

Szabó Imre tűzoltóparancsnok megköszönte a képviselő-testület tavalyi évre nyújtott támogatását, 

amely a költségvetésük nagyobb részét tette ki és ami nélkül nem tudták volna véghez vinni a 

működésüket.  

A statisztikát pontosította: a tavalyi évben: 249 káresemény történt, ami kb. 10%-kal magasabb, mint 

az átlag. Megállapítható, hogy tavaly a viharos idők miatt nagyon magas volt a fakidőlések, 

ágletörések száma, ez nyomta meg ezt a statisztikát. Alapvetően ez a tűzoltóság működésében 

nagyobb leterheltséget igazából nem jelentett. Ami komolyan költségbe került az 2021. óta a városi 

hulladéklerakónál keletkezett több tűzeset. Nagy mennyiségű jármű és létszám kellett az oltáshoz. 

Ezeknek a tüzeknek a megfékezése jobb helyzetbe került, mert a gazdálkodó cég egy 500 m3–es 

víztározót készített, és a múlt héten történt káresetnél is már tudták használni ezt a tározót. Így a 

technika és a létszám is feleződött. Ez mellett a felhasznált kilométer is, hiszen a korábbi időszakban 

gyakorlatilag az ivóvizet hordták a városból ingajárattal.  

A rezsicsökkentés komolyan érintette a tűzoltóságot is. A város beruházásával decemberben üzembe 

helyezésre került egy faelgázosító kazán. A továbbiakban is ezzel fogják fűteni az épületet. Az 

erdészettől vásárolt fa mellett részt vesznek a városban kivágandó fák elszállításában, illetve 

kivágásában és ezeket is a telephelyükre hordják és felhasználják, mint tüzelőt. A továbbiakban a 

tűzoltóság épületének szigetelésére kerül sor. A felmérések megkezdődtek, jelenleg a nyertes cég 

szakemberei felmérik az épülethez szükséges szigetelő anyagokat, illetve megtörtént már a nyílászárók 

felmérése is. Ismeretei szerint május elején fognak megkezdődni a munkák, és július végén fejezik be 

az épület szigetelését. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő kérte a bizottsági ülésen, hogy dr. Sunyovszki Károly adjon 

tájékoztatást arról, hol tart a sikkasztás utáni ítélethirdetés utáni 3 évvel a tűzoltóságnak kint lévő több 

mint 9 M Ft-nak a behajtása. Írásos tájékoztatást kért ügyvéd úrtól. Az nem állapot, hogy 30 E Ft-os 

nyugdíjlevonásokkal próbálják behajtani a 9 M Ft-ot. 

 

Lazók Zoltán polgármester tájékoztatásul elmondta, a Nyugdíjfolyósítótól befolyt eddigi összes 

befizetés 551 E Ft a 9 M Ft-hoz képest valóban kevés. A végrehajtásról a végrehajtó tud információt 

adni, de a végrehajtó felé tett az ügyvéd egy bejelentést, aminek az a lényege, hogy egyrészt felhívja a 

végrehajtó figyelmét arra, hogy nem csak nyugdíj van, hanem van másfajta jövedelem is, ennek az 

adatait is közölték. Kérték, hogy ezt vegye figyelembe a végrehajtó. Kezdeményezték továbbá az 

árverés útján történő értékesítést. Még nem kaptak visszajelzést a végrehajtótól. Amennyiben 

bármilyen jelzést kap a végrehajtótól, azt meg fogja osztani. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

29/2023. (III. 30.) határozata 

Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi támogatásának  

felhasználásáról szóló pénzügyi és szakmai beszámoló elfogadásáról 

 és a 2023. évi támogatási szerződés jóváhagyásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testülete:  

1. Elfogadja az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi támogatásának 

felhasználásáról szóló pénzügyi és szakmai beszámolót az előterjesztés 1. számú melléklete 

szerinti tartalommal. 

2. Jóváhagyja az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság támogatási szerződését az 

előterjesztés 2. számú melléklete szerinti tartalommal. 

3. Felhatalmazza Rajnai Gábor alpolgármestert a támogatási szerződés aláírására.  

 
Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. április 4. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző  

 

 

7. NAPIRENDI PONT: Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2022. évi beszámolója a 

személyes gondoskodást nyújtó szolgáltatásokról, azok 

eredményességéről 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Baráth Domonkos intézményvezető 

     Szemző Ildikó osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló törvény 

előírása szerint a személyes gondoskodást nyújtó szociális intézmény fenntartója ellenőrzi és évente 

egy alkalommal értékeli a szakmai munka eredményességét. Az intézményvezető elkészítette az 

intézmény 2022. évi tevékenységéről szóló beszámolóját, mely az előterjesztés mellékletét képezi. 

A Szolgálat négy telephelyen 13 különböző ellátási formát biztosít. A szolgálat munkatársai egységes 

szemlélettel, a szociális munka sajátos eszközeivel segítik az egészségi okok és/vagy szociális 

problémák miatt krízishelyzetbe került személyeket, családokat problémáik kezelésében, 

megoldásában. 

A beszámoló részletezi az intézmény alapszolgáltatási és szakellátási tevékenységét, tájékoztatást ad 

az ügyfélforgalomról, az ellátottak számáról, a személyi és tárgyi feltételekről, az ellátások 

eredményességéről. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő kérdése az volt, hogy a bölcsőde telephely bővítésének 

műszaki állapota, belakottsága hogy áll? Megy-e még az időhúzás továbbra is? 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, a beruházás az önkormányzat beruházása, tehát erről a 

hivatal munkatársai tudnak felvilágosítást adni. 

 

Bartalus László osztályvezető tájékoztatást adott arról, hogy az épület használatba vételi 

engedélyezési eljárása folyamatban van. Jelenleg a tűzvédelmi szakhatósági eljárás keretében kell még 

tisztázni iratokkal dolgokat. Ezzel kapcsolatban a mai napon egyeztettek a tervezővel és a 

kivitelezővel. A használatbavételi engedélyezési eljárást követően kerül sor a működési engedély 

eljárásra, és ezt követően amennyiben utána a fűtést is igénybe tudják venni az épület bővítményi 

részében, abban az esetben a gyermekek elfoglalhatják az újabb foglalkoztató helyiségeket. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő következő kérdése az volt, hogy a tervezett használatban 

vételhez képest van-e csúszás, és ha igen, akkor mennyi? Mikorra várható, hogy használatba veheti 

végre a sok kisgyerek ezt a több tízmilliós bővítményt? 
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Bartalus László osztályvezető megismételte, a hatósági eljárás folyamatban van, helyettük nem tud 

nyilatkozni, hogy mikor tudják lezárni pontosan ezt az eljárást. 60 napos az ügyintézési határidő, 

melynek keretében több szakhatóság kerül bevonásra. Megjegyezte, hogy a tűzvédelmi szakhatóság 

véleményük szerint már meghaladta az ügyintézési határidejét, ennek ellenére az eljáró engedélyező 

hatóság köti magát ahhoz, hogy a tűzvédelmi szakhatóság nyilatkozata nélkül nem adja ki a 

használatba vételi engedélyt.  

Május 31. a beüzemelési határidő. A kivitelezési határidő más volt, azt idejében a kivitelező 

lefolytatta. A kivitelezési folyamatot lezárták az e- építési napló lezárásával, emlékei szerint 

decemberben.  

 

További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, ezért Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

30/2023. (III. 30.) határozata 

az Önkormányzati Szociális Szolgálat személyes gondoskodást nyújtó szolgáltatásairól, azok 

eredményességéről szóló 2022. évi beszámolójáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. Az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal elfogadja az Önkormányzati Szociális Szolgálat 

2022. évi beszámolóját a személyes gondoskodást nyújtó szolgáltatásokról, azok 

eredményességéről. 

2. Köszönetet mond az Önkormányzati Szociális Szolgálat munkatársainak az elmúlt évben végzett 

munkájukért. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. április 4. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

8. NAPIRENDI PONT: Döntés Oroszlány Város Óvodáiba történő beiratkozási időpontokról 

és a 2023/2024. évi óvodai körzethatárokról 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Benyiczki Ágota óvodavezető 

     Szemző Ildikó osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a nevelési-oktatási intézmények működéséről és a köznevelési 

intézmények névhasználatáról szóló EMMI rendelet 20. §-a szerint az óvodai beiratkozásra a tárgyév 

április 20-a és május 20-a között kerül sor. A fenntartó az óvodai beiratkozás idejéről, az óvodai 

jogviszony létesítésével összefüggő eljárásról a beiratkozás első határnapját megelőzően legalább 

harminc nappal közleményt vagy hirdetményt tesz közzé a saját honlapján. Az intézményvezető 

tájékoztatott arról, hogy Oroszlány Város Óvodáiban a 2023/2024-es nevelési évre a gyermekek 

beíratására 2023. május 2-től 2023. május 3-ig lesz lehetőség. A beíratásra szóló felhívás az 

előterjesztés 1. mellékletében olvasható. Az óvodai körzethatárokat az előterjesztés 2. melléklete 

tartalmazza. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő kérdése az volt, hogy az óvodai beíratás esetében a 

létszámadatok növekvő, stagnáló, vagy csökkenő tendenciát mutatnak? 

 

Benyiczki Ágota óvodavezető elmondta, utólag fog tudni pontos számadatot mondani, hiszen még a 

beiratkozás nem történt meg. A várható beiratkozók száma a tavalyihoz hasonló lesz. A listán 

leginkább csak az oroszlányi beiratkozókat látják, de lehetnek a kecskédi dűlőből és más településről 

is jelentkezők, de nem olyan nagy számban. Véleményük szerint a tavalyihoz hasonló, 185 fő körüli 

lesz a beiratkozók létszáma. 
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Hermann Istvánné települési képviselő kérdése az volt, hogy a 2 nap elegendő-e arra, hogy be tudják 

íratni a szülők a gyerekeket? 

 

Benyiczki Ágota óvodavezető elmondta, előzetes tapasztalataik szerint igen, elegendő. Ráadásul a 

beiratkozás folyamatos, mindig ott vannak és várják a szülőket a beiratkozási időpont után is. 

 
 

További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, ezért Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

31/2023. (III. 30.) határozata 

Oroszlány Város Óvodáiba történő beiratkozási időpontokról  

és a 2023/2024. évi óvodai körzethatárokról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. Jóváhagyja Oroszlány Város Óvodába történő beiratkozás időpontját az előterjesztés 1. melléklete 

szerinti tartalommal. 

2. Jóváhagyja a 2023/2024. évi óvodai körzethatárokat az előterjesztés 2. melléklete szerint 

tartalommal. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. április 4. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző  

 

 

9. NAPIRENDI PONT: Beszámoló az Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi 

munkájáról 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. File Beáta jegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, Dr. File Beáta jegyző asszony elkészítette az Oroszlányi Közös 

Önkormányzati Hivatal 2022. évi munkájáról szóló részletes beszámolót, szervezeti egységekre 

lebontva, amelyet az előterjesztés melléklete tartalmaz. Összességében elmondható a Hivatal 2022. évi 

munkájáról, hogy az ügyfélcentrikusság, a szolgáltatásfejlesztés, a gazdaságos működés, a nyitottság 

elvének eleget téve kellően leterhelten, jó színvonalon látta el. A humánjárvány elterjedését követően 

újabb kihívás elé nézett a hivatal. Az energiaárak drasztikus emelkedésére reagálva a hivatal első és 

második emeleti szintje átmenetileg lezárásra került és a volt Digi, illetve az épület földszinti 

irodáiban, részben otthoni munkavégzéssel tudják a feladatokat ellátni. A heti két teljes napos 

ügyintézési időt bevezetve a hivatal folyamatos működése, a lakosság kiszolgálása, valamennyi feladat 

ellátása biztosította és biztosítja jelenleg is. 

 

Dr. File Beáta jegyző kiegészítésként elmondta, természetesen a hivatal is mint intézmény próbált az 

energiaárak kapcsán csökkentési intézkedéseket tenni. Jelenlegi számítások szerint kb. 1/4, 1/5-éd 

tudták megtakarítani annak a hőmennyiségnek, amit az előző év hasonló időszakában elhasznált a 

hivatal épülete. Az árak emelkedtek, ezért ez a megtakarítást sajnos a számlákban nem látszik. Minden 

héten tettek olyan intézkedéseket, amelyek azt célozták, hogy ez az összeg csökkenjen. Átszervezéssel 

ezt tudták teljesíteni. Az a terv, hogy április 11-től visszaállna a hivatal az eredeti működési kereteibe. 

Nyáron fogják megbeszélni azt, hogy a következő őszi-téli időszakban hogyan fognak tudni dolgozni. 

A Diginek a helyén tudott működni a hivatal, de sajnos nagyon rossz körülmények vannak, mind az 

ügyfelek, mind az ott dolgozók számára. Véleménye szerint április 11-től vissza lehet térni az 

irodákba. 

 



 

19 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, ezért Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

32/2023. (III. 30.) határozata 

az Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi munkájáról szóló beszámolóról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testülete: 

1. Elfogadja az Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi munkájáról szóló beszámolót az 

előterjesztés melléklete szerinti tartalommal. 

2. Köszönetet mond a Közös Önkormányzati Hivatal dolgozóinak az elmúlt évben végzett 

kiemelkedő munkájáért. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. április 4.  

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

10. NAPIRENDI PONT: A Digitális Tudásközpont üzemeltetésével kapcsolatos szerződések 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Németh Gábor, az OIH Zrt. vezérigazgatója 

     Dr. Deés Szilvia polgármesteri kabinetvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az országszerte létesült, mindösszesen 6 db tudásközpont 

egyike az Oroszlány, Dózsa György utca 22. szám alatti ingatlanban működik.  

A Projektgazda Digitális Jólét Nonprofit Kft., az Oroszlányi Ingatlankezelő és Hasznosító Zártkörűen 

Működő Részvénytársaság és Oroszlány Város Önkormányzata 2022. február 28. napján stratégiai 

együttműködési megállapodást kötöttek egymással a Digitális Tudásközpont projektidőszak alatti 

működtetésére, mely együttműködésben 2022. október 15. napján az Edutus Egyetem lépett 

Önkormányzat helyére mint együttműködő szakmai partner. 

A Tudásközpont első foglalkozásait 2022 szeptemberében tartotta meg, ezt követően a 2023. február 

28-ig terjedő időszakban mintegy 1.200 látogató, döntően általános iskolás gyermekek vettek részt. 

Jelen előterjesztés az Edutus Egyetemnek és az Önkormányzatnak a DTK működése érdekben az 

előterjesztés 1. mellékletében szereplő Stratégiai Együttműködési Megállapodás szerinti 

együttműködés vállalására és az önkormányzati támogatásnyújtás elhatározására irányul, a projekt 

fenntartásának teljes időszakára vonatkozóan.  

Mindkét fél érdeke, hogy a teljes időszak alatt közösen biztosítsák a városban a Digitális 

Tudásközpont sikeres szakmai működésének feltételeit, ezen túl pedig közösen aknázzák ki és 

fejlesszék a központ működéséből adódó lehetőségeket, különösen a fiatalok pályaorientációja, 

Oroszlány és környéke munkaerőmegtartó-képességének fokozása, valamint az Edutus Egyetem 

ismertségének növelése érdekében.  

A DTK működése során Oroszlány város iskolái, iskolásai elsőbbséget és ingyenességet élveznek. Az 

intézményvezetőkkel történt egyeztetés alapján erre továbbra is igény lesz. Az iskolai foglalkozások 

mellett a tudásközpont célja, hogy egyéb – a DTK tevekénységi körébe illő – bevételtermelő 

programokat is indítson.  

Javasolják, hogy az Önkormányzat a rendszer működtetése érdekében vállalja, hogy az Oroszlány, 

Dózsa György utca 22. alatti ingatlanát kifejezetten a DTK elhelyezésének és működtetésének céljára -

a Projekt teljes fenntartási időszakára- az Edutus Egyetem ingyenes használatába adja, a felmerülő 

üzemeltetési költségeket biztosítja. Javasolta, hogy az Önkormányzat az üzemeltetési feladatok 

ellátására az OIH Zrt.-vel kössön szerződést az előterjesztés 2. melléklete szerinti tartalommal. 

Javasolta, hogy az Önkormányzat – ugyancsak a projekt teljes fenntartási időszakára – vállalja, hogy a 

DTK feladatellátásával összefüggésben ugyancsak saját költségén 1 fő teljes munkaviszonyú 

programszervezőt alkalmaz oly módon, hogy a programszervező alkalmazásával kapcsolatos 

bérköltségeket az Oroszlányért Alapítvány részére biztosítja. Az Önkormányzat és az Alapítvány 

közötti megállapodás az előterjesztés 3. mellékletét képezi. 
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Az önkormányzati ezen előterjesztésben részletezett feladatok költségeinek fedezetéül a tárgyévi 

költségvetésében mindösszesen 20 millió forintot különített el. 

Az Edutus Egyetem a keddi napon 2 érdemi és néhány apróbb, inkább pontosító javaslatot tett a 

Stratégiai Együttműködési Megállapodáshoz, amelyet a tegnapi napon kiküldött előterjesztés 

kiegészítése tartalmaz. 

 

Németh Gábor, az OIH Zrt. vezérigazgatója kiegészítésként ismertette, hogy a felsorolt szervezetek 

hogyan kerülnek ebbe az együttműködési megállapodásba. Az OIH Zrt. még tavaly kötött a Digitális 

Nonprofit Kft.-vel megállapodást arra vonatkozóan, hogy létrehozzák ezt a tudásközpontot és részt 

vesznek a fenntartásában és a vezető oktató finanszírozásában. A Kft. 2023. március 31-ével 

megszűnik, a szakmai fenntartói jogait és kötelezettségeit az Edutus Egyetem veszi át ebben a 

régióban. Az együttműködési megállapodás kapcsán többkörös egyeztetés volt. Bízik benne, hogy jól 

fog tudni működni ez az intézmény. Véleménye szerint ez a tudásközpont is azt segíti, hogy a város 

színvonalasabban tudja szolgálni nemcsak a tanulók igényeit, hanem előremutató, jövőbemutató 

lehetőségként is ki tudja használni ezt a város és a kistérség is.  

 

Gyuga Mihály József települési képviselő elmondta, két komoly összeg van a fenntartási oldalról, 

ami megjelenik a város költségvetését illetően: az egyik 776 E Ft/hó + áfa díjtétel, a másik pedig 550 

E Ft bér és járulékai. Kontschán Flórián Jenő elnök úrtól kérdezte, hogy ezeknek az összegeknek a 

mibenlétét ellenőrizte-e a Pénzügyi Bizottság, nem találta-e túlzottnak ezeket a költségeket? 

Gyakorlatilag 1 éves átlagköltségről van szó, nyilván télen jóval magasabb az üzemeltetési költség, de 

ez nyáron lecsökkenhet. Tehát kérdése az volt, hogy a Pénzügyi Bizottság vizsgálta-e ennek a 

realitását? További kérdése az volt, hogy az 550 E Ft bér és járulékai milyen beltartalommal 

rendelkezik?  

 

Kontschán Flórián Jenő PB elnök/települési képviselő válaszában elmondta, az előterjesztés 

sürgősség indítvánnyal érkezett a bizottság elé. Ennek megfelelően a bizottságnak nem volt módja 

ellenőrizni a szerződésekben foglalt bekerülési költségeket. Azt ellenőrizte a bizottság és arra kapott 

választ, hogy a költségvetésben erre a fedezet megvan. Amennyiben igény van rá, vagy bárkiben 

kétség merül fel, hogy ezek a költségek reálisak-e, akkor a bizottság meg fogja ezt vizsgálni. 

 

Lazók Zoltán polgármester hozzátette, az üzemeltetésre a tapasztalat alapján állították be a 

költségeket. A bérköltség pedig egy viszonylag egyszerű számítás. Az a munkatárs jelenleg is ott 

dolgozik ugyanebben a beosztásban. Ha ezt a szakmai színvonalat akarják tartani, akkor ez a bér 

reális.  

 

Németh Gábor vezérigazgató elmondta, nyilvánvalóan ezek az üzemeltetési költségek olyan 

szempontból is vizsgálandók és figyelendők, hogy van most egy tervezett nyitvatartása a központnak. 

Nyilvánvalóan ahogy az igénybevétel alakul a működés során, az majd a tényeket befolyásolhatja. 

Javasolta, lássák az együttműködési megállapodás szerinti működés menetét és utána térjenek vissza a 

költségekre, egyeztessenek róla. 

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, szeretnék megszervezni, hogy áprilisban minden képviselő ki 

tudja próbálni a tudásközpont szolgáltatásait. 

 

Rajnai Gábor alpolgármester tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a többkörös tárgyalásokon részt vett, 

ahol ez a végleges előterjesztés kialakult. A legvégén is azokat az elemeket keresték, hogy a 20 M Ft-

ból hogy lehet minél gazdaságosabban ennek a létesítménynek a működését támogatni. Az alapítvány 

is így jött szóba pont azért, hogy költségkímélőbb legyen. Szívesen vennék a szervezők, ha a 

képviselők megismernék a létesítményt és munkáját. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő az OIH Zrt.-vel kapcsolatos szerződés 10. alpontjából 

idézett: „… amennyiben a villamos energia fogyasztás az eddigi üzemeltetési időszak havi …. kW 

fogyasztási átlagát jelentősen, 25% feletti mértékben meghaladja, úgy Üzemeltető 2023. december 31-

ét követően jogosult a 25% feletti fogyasztást a Megbízó részére kiszámlázni.” Ezzel nincs gond, az a 

problémája, hogy a fordított verzió hiányzik belőle. Bízik benne, hogy mind a fűtés, mind a villamos 

energia díja csökkeni fog. Véleménye szerint hiányzik a szerződésből, hogy ha a fogyasztás jelentősen 

csökken, akkor viszont visszafizetési kötelezettség illeti meg a várost ebben a szerződésben. 
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Véleménye szerint ez hiányzik a szerződésből. 

 

Németh Gábor vezérigazgató elmondta, nyilvánvalóan azon lesznek, hogy minél kevesebb energia 

fogyjon. Ezért javasolta, hogy várják meg némi tényleges használati időszak tapasztalatait. Utána 

térjenek vissza rá, vizsgálják meg a fogyasztást és azt, hogy milyen energiaracionalizálást tudnak 

esetleg ott végrehajtani és ennek a vonzatait. 

 

További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, ezért Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés kiegészítése szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés-kiegészítés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő 

települési képviselő részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő 

határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

33/2023. (III. 30.) határozata 

a Digitális Tudásközpont üzemeltetésével kapcsolatos szerződésekről  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testülete: 

1. Jóváhagyja az Edutus Egyetem és Oroszlány Város Önkormányzata között kötendő Stratégiai 

Együttműködési Megállapodást az előterjesztés-kiegészítés 1. melléklete szerinti tartalommal. 

2. Jóváhagyja Oroszlány Város Önkormányzata és az Oroszlányi Ingatlankezelő és Hasznosító 

Zártkörűen Működő Részvénytársaság között kötendő üzemeltetési szerződést az előterjesztés 2. 

melléklete szerinti tartalommal. 
3. Jóváhagyja Oroszlány Város Önkormányzata és az Oroszlányért Alapítvány között kötendő 

támogatási megállapodást az előterjesztés 3. melléklete szerinti tartalommal, melynek fedezetét a 

2023. évi költségvetés Tudásközpont üzemeltetés soráról 4.940.100 Ft Alapítvány támogatása 

sorra történő átcsoportosítással biztosítja. 

4. Felhatalmazza a polgármestert a határozat 1-3. pontjaiban meghatározott szerződések, 

megállapodás megkötésére. 

5. Utasítja a polgármestert, hogy az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének soron következő 

módosításakor gondoskodjon a 3. pont szerinti módosítás költségvetésben történő átvezetéséről és 

ennek megfelelően a költségvetési rendelet módosításának képviselő-testület elé terjesztéséről. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére:  2023. április 4. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

11. NAPIRENDI PONT: Önkormányzati ingatlanvagyonnal kapcsolatos döntések 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Bartalus László osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, Kecskéd Község Önkormányzata arról tájékoztatta, hogy a 

tulajdonukban álló, kecskédi, 055 és 056 helyrajzi számú ingatlanokat értékbecslésen alapuló 

vételárért értékesíteni szeretné Oroszlány Város Önkormányzatának. A Dózsa György utca 

folytatásában húzódó és az Erőműi-tóhoz vezető közút állapota az utóbbi időben rendkívül leromlott, 

felújítása, javítása indokolttá vált. A jelenlegi tulajdonos az egyre nagyobb gépjármű forgalmat 

lebonyolító közút állapotában bekövetkezett, kedvezőtlen irányú változásokat – a sorozatos jelzések 

ellenére sem – tudta követni. Az esetleges átvétel kapcsán elkészíttették a földmérési munkarészeket, 

melyek alapján megállapítható, hogy az érintett útterület esetleges tulajdonváltása nem csak 

területváltozással, hanem a két érintett önkormányzat közös közigazgatási határának változásával is 

együtt jár. Az előzetes adatok szerint a két ingatlan közel egy hektárnyi területtel kerülhetne át 

Kecskédről Oroszlány városhoz. Szükséges lesz az ingatlanok igazságügyi ingatlanforgalmi szakértői 

értékbecslésének elkészíttetése, ezért javasolta, hogy ennek a költsége, illetve minden, az eljárás során 

felmerült egyéb költség kerüljön elszámolásra ebben az ügyletben. 
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Elmondta továbbá, a TOP.4.3.1. pályázat keretében valósul meg a Móricz Zsigmond utca 2-4. számú 

ingatlan emeletén lévő lakás szétválasztása, melynek során az egy lakásból kettő lakás alakul ki. Mivel 

az önálló ingatlanok közüzemi külön mérése érdekében a közüzemi szerződések megkötése és a 

közüzemi mérőórák felszerelése jelenlegi ingatlan-nyilvántartási állapot szerint nem megvalósítható, 

indokolt az ingatlan társasházasítása. Az alapító okirat földhivatali átvezetéséhez elengedhetetlen a 

képviselő-testület jóváhagyása a határozati javaslatban foglaltak szerint. 

A képviselő-testület a 162/2021. számú határozatában egyetértett a Mindszenti utcán megvalósult 

lakossági hulladékudvar ivóvízellátását biztosító víziközmű rendszer tulajdonjogának a Magyar Állam 

részére történő térítésmentes átadásával. Többszöri sürgetés ellenére nem sikerült eddig előre lépni a 

szerződés aláírásában, azonban az eltelt idő eredményeként az eredeti dokumentum elévülése miatt új 

vagyonértékelést kellett készíttetni, amelyben már a korábbinál alacsonyabb összegű vagyonérték 

került rögzítésre. 

 

Szanyi Gábor VFKB elnök/települési képviselő kérdése az volt, hogy a kecskédi önkormányzattal 

történő egyezkedés során van-e lehetőség arra, hogy a város érvényesítse azokat a költségeket, amiket 

az évek során ráfordított erre az útra? A Városfejlesztési Bizottság ülésén is elhangzott, több éven 

keresztül a város karbantartotta, próbálta megóvni és most olyan minőségben kapnák vissza, hogy 

megint kezdhetnek neki a munkának, hogy olyan formába hozzák, hogy közútnak megfelelő legyen.  

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, ezt még nem tudja. Hozzátette, sokáig annak tudatában tette ezt 

a város, azt gondolták, hogy Oroszlányé. A távhővezeték felújítás kapcsán vált világossá, hogy nem az 

oroszlányi önkormányzaté, a teljes útvonal Kecskéd tulajdonában van. 

 

Szanyi Gábor VFKB elnök/települési képviselő elmondta, tévedésből, de akkor is költség volt is a 

városnak. Nem kevés pénzt fordított a karbantartásra. 

 
Lazók Zoltán polgármester hozzátette, az ingatlanok esetében felértékelik, és annak annyi az értéke. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő kérte polgármester urat a pontosításra. Polgármester úr azt 

mondta, hogy minden felmerülő költség kerüljön ebbe az ügyletbe. Ez nem nagyon tiszta, hogy milyen 

ügyletbe. Kérdése az volt, hogy felmérték-e hozzávetőlegesen, hogy ennek az útnak a rendbe tétele, 

karbantartása mennyibe kerül, ha a város tulajdonába kerül? Tudnak-e valamit kezdeni vele, ha a város 

tulajdonába kerül és kell is valamit kötelezően csinálni? 

 

Bartalus László osztályvezető elmondta, a jelenlegi döntésnél a képviselő-testület nem a tulajdonba 

vételről dönt, hanem a döntéselőkészítés során felmerülő geodéziai, illetve az ingatlanforgalmi 

szakértői értékbecslés díját az oroszlányi önkormányzat vállalja. Amikor meglesz az értékbecslés díja, 

ismerve az út forgalmi értékét, nyilván a két önkormányzat képviselői megbeszélik, hogy mik azok a 

költségek, amelyeket ténylegesen el lehet számolni a vételárba.  

Az ügylet az adásvétellel kapcsolatos eljárást jelenti. Ezt követően a határozati javaslat 2. pontját 

ismertette. 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, ha az út az önkormányzat tulajdonába kerül, akkor most a 

becslések szerint kb. 400 E Ft lenne a kátyúk lokális javítása. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő csodálkozva olvasta az előterjesztés ezen részét, mert egy 

olyan útról van szó és azt akarják eladni a kecskédiek, amit egyébként emberemlékezett óta a város 

tartott karban. Még az is lehet, hogy Oroszlány építtette. Nyilván Kecskéd ebből egy kis plusz pénzt 

szeretne magának. Véleménye szerint Kecskéd önkormányzata meggondolhatná azt, hogy jelen 

pillanatban neki mennyibe kerülne az éves fenntartás, karbantartás, és gyakorlatilag neki ebből az 

útból haszna nincs. És a jól felfogott érdeke lehetne, hogy az önkormányzatnak ezt az utat akár 1 Ft-os 

jelképes áron átadja, mert egy csomó költségtől szabadítaná meg magát. Az ügylet nem biztos, hogy 

adásvétel, hanem például vagyonátadás, vagyonátruházás kell legyen. Ha adásvétel, akkor nagyon 

jelképes áron. Amennyiben nem jelképes áron, akkor egyetért azzal, hogy minden költség, ami az 

ügylettel kapcsolatban felmerül, a vételárból levonásra kerüljön. 
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Lazók Zoltán polgármester hozzátette, időszerű ezeken a dolgokon gondolkodni, mert Bokod Község 

Önkormányzata is hasonló témában fogja megkeresni az önkormányzatot, ők ingatlan cserét 

szeretnének. 

Az szinte biztos, hogy ezt az utat valamikor oroszlányiak építették, de amikor a földhivatali eljárások 

zajlottak, a digitális világ jött, akkor nagyon sok telek járt úgy, hogy más határok vannak, mint amit 

annak idején a tulajdonosok határként kezeltek. Ez felvet egy csomó problémát, és valamilyen irányba 

el kell indulni.  

 

További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak az előterjesztés 

szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

34/2023. (III. 30.) határozata 

az önkormányzati ingatlanvagyonnal kapcsolatos döntésekről 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete 

1. Egyetért a Kecskéd Község 1/1 tulajdonában álló, kecskédi  

a) 055 helyrajzi számú, 5.847 m2 területű és  

b) 056 helyrajzi számú, 3.901 m2 területű  

kivett közút megnevezésű ingatlanoknak Oroszlány Város Önkormányzatának közigazgatási 

területéhez térítési díj ellenében történő csatolása érdekében az előkészítő munkálatok 

megkezdésével. 

2. Egyetért azzal, hogy az 1. pont szerinti előkészítő munkálatok részét képező geodéziai 

munkarészek és azok ingatlan-nyilvántartásbeli átvezetésével kapcsolatos eljárási díjak, illetve az 

igazságügyi ingatlanforgalmi szakértői értékbecslés elkészítésének költsége elszámolásra kerüljön 

az ügylet eredményeként megállapított vételárból. 

3. Egyetért az Oroszlány Város Önkormányzata 1/1 tulajdonát képező, Oroszlány, Móricz 

Zsigmond u. 4. szám és 1975/1/A helyrajzi szám alatti, 544 m2 területű, irodaház megnevezésű 

ingatlan társasházzá történő alapításával. 

4. Felhatalmazza a polgármestert a 3. pont szerinti társasház alapításhoz szükséges 

dokumentációknak az illetékes földhivatalhoz történő benyújtására az ingatlan-nyilvántartásban 

történő átvezetés érdekében. 

5. Az oroszlányi lakossági hulladékudvar ivóvízellátását biztosító víziközmű rendszer 

tulajdonjogának térítésmentes átadásáról szóló 162/2021. (X. 28.) határozat 1. pontját az alábbiak 

szerint módosítja: 

„1. Egyetért az Oroszlány, Mindszenti utca 22. szám és 0293/3 helyrajzi szám alatti, Oroszlány 

Város Önkormányzata tulajdonát képező ingatlanon megvalósuló lakossági hulladékudvar 

ivóvízellátását biztosító víziközmű rendszer tulajdonjogának a Magyar Állam részére, 5.281.954 

Ft vagyonértéken történő térítésmentes átadásával.” 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. április 4. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

a határozat végrehajtásáért: Lazók Zoltán polgármester 

 

 

12. NAPIRENDI PONT: Kérdés, interpelláció 

 

Lazók Zoltán polgármester tájékoztatta képviselőtársait arról, hogy egy előzetes írásbeli 

interpellációs hozzászólás érkezett Hermann Istvánné képviselő asszonytól. Képviselő Asszony leírta, 

hogy az Oroszlányi Távfűtésért Közalapítvány anyagi lehetőségei kimerültek. Egyre nagyobb az 

igény, hogy a lakások rezsicsökkentése miatt a fűtés szabályozhatósága egyéni legyen. Ha lehetőség 

van rá kéri, hogy az alapítvány kapjon anyagi támogatást, bevonva az MVM Oroszlányi Távhőtermelő 

és Szolgáltató Zrt.-t is a támogatási lehetőségbe. 

https://www.google.com/maps/search/Oroszl%C3%A1ny,+Mindszenti+utca+22.+sz%C3%A1m+%C3%A9s?entry=gmail&source=g
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Válaszában elmondta, képviselő asszony felvetését meg fogja vizsgálni. Egyeztet az alapítvány 

elnökével és megvizsgálják a támogatás lehetőségét, esetleg szponzorok bevonásának lehetőségét is. 

Képviselő asszonyt írásban tájékoztatni fogja a megállapításokról. 

 

Sólyom Jöran települési képviselő elmondta, egyre többen keresik meg a hónapok óta elhúzódó 

Dózsa György úti szennyvízcsatorna üzemeltetésével kapcsolatban. A felvetők kérdése az, hogy 

várhatóan a jelenlegi állapotnak mikor lesz megnyugtató vége? Az ott lévő buszmegálló 

használhatatlan, a kialakult helyzet veszélyes is. Másrészt, ha ennek rövid időn belül nem lesz érdemi 

megoldás, akkor nem lehet a jelenlegi megoldásnál egy biztonságosabb megoldást találni? Ugyanis a 

mostani üzemeltetetési módszer költségei sem lehetnek túl alacsonyak azzal, hogy három munkatárs 

folyamatosan jelen van gépekkel, eszközökkel. Erre úgy kér választ, hogy ez valamilyen nyilvános 

felületen jelenjen meg (televízió, újság). A lakosok a várható megoldás idejét is szeretnék tudni. 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, természetesen vannak megoldási javaslatok. 3 féle, ezeknek a 

költségelése folyik. Az önkormányzat rendelkezésre álló forrása ismert, a GFT-ben lévő tartalék kb. 

80 M Ft. Az látszik, hogy akármelyik megoldást választják – ugyanis jelen pillanatban az üzemeltetőt 

terhelik a költségek - beruházás nélkül nem lehet megoldani. Így pedig nagyon hosszú időt vesz 

igénybe. Felmerült, hogy új nyomvonalon építenék, az is, hogy az út alatt át kellene vezetni, a is hogy 

meg kellene fordítani az irányát és a Dózsa Gy. úti csatorna helyett a NÉpekbarátsága úti csatornába 

folyjon. A Dózsa Gy. út használata sokkal nagyobb, mint amikor ezt az utat megtervezték. Vannak 

olyan szakaszok, ahol teljesen megsemmisült a csatornavezeték. 

 

Sólyom Jöran települési képviselő felvetésére – Haváriás, országos képviselős keret igénybevételére 

nincs lehetőség ez ügyben? – Lazók Zoltán polgármester elmondta, minden szóba jöhet, csak tudni 

kell, hogy mennyibe került. Először a költségeket kell felmérni, a hatósággal kell egyeztetni. Azt a 

nyilvánosság elé lehet vinni, hogy hol tartanak és miért. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő elmondta, egy olyan tendencia, tény van a városban, az 

országban, hogy az ingatlanárak igen jelentősen emelkednek. A lakosság jelentős része, akik 

szeretnének megfelelő lakhatást, nem tudják megfinanszírozni. Megoldás lehetne a zártkerti 

kiskertekben valamilyen szintű építési lehetőség biztosítása. A rendezési terv jelenleg maximum 3%-

os beépítést enged ezekre a területekre. Ha új rendezési terv készülne, abban akár 10%-os 

beépíthetőség is szerepeltethetne ezekre a kiskertekre vonatkoztatva. Attól fél, hogy előbb-utóbb lesz 

olyan tendencia, hogy más települések is ezt meglépve, nem itt vesznek kiskertet magunknak a 

lakosok és ez egy költözési hullámot generál. Javasolta, nyissák meg ezt a lehetőséget, elképzelhető, 

hogy egy jelentős ingatlanfejlesztés történne meg ezeken a területeken is. 

 

Lazók Zoltán polgármester véleménye szerint a bizottság javaslata alapján a képviselő-testületnek 

ezzel foglalkoznia kell. Amit képviselőtársa mond, az valós. Az oroszlányi fiatalok közül a falusi 

CSOK miatt nagyon sokan költöztek ki a környező településekre. A CSOK-kal nem fogják tudni 

felvenni a versenyt, az biztos. 

 

Bartalus László osztályvezető kiegészítésképpen elmondta, hogy a 2020. évi településrendezési terv 

módosítása kapcsán a képviselő-testület programba vette azt az indítványt, hogy a zártkerti 

ingatlanoknál általános jelleggel emeljék meg a beépítés lehetőségét. Erre el is készültek a tervek. A 

szakmai egyeztetés során az állami főépítész a szakmai javaslatukat elkaszálta különböző szakmai 

indokok alapján. Csak új településrendezési terv készítése esetén, az új OTÉK alapra helyezve lehet 

ilyen általános szabályozást hozni. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő jelezte, a Mindszenti úton két hete minden nap áll egy 

kamerával felszerelt autó az egyik oldalon. Nem tudja, hogy sebességet mér, vagy forgalmat számlál, 

vagy filmezget. Van-e ezzel kapcsolatosan információ arról, hogy kinek a felhatalmazásából áll ott az 

az autó? 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az önkormányzatnak nincs ilyen eszköze. Nem tudja, ki és mit 

kameráz, vagy mit mér ott.  
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Papp Péter Attila települési képviselő ismételten elmondta, továbbra is fel van háborodva a város, 

hogy nincs a városban közvilágítás. Kérte, hogy a többségi frakció április-májusban, amikor látszik, 

hogy lesz-e iparűzési adóbevétel, vagy sem, behajtják azt az adót, amit arra szednek be, hogy a 

lakosság hozzájáruljon mindenféle szolgáltatások ellátásához, nézze meg, hogy mekkora költség lenne 

májustól a közvilágítás teljes visszakapcsolása. Nem hiszi el, hogy nem bírja el a költségvetés azt a 

féléves plusz terhet. Számokat kért. 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a közvilágítás féléves terhe 187, 5 M Ft. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő kérte, vizsgálják meg, mennyire teljesült az iparűzési adó, az 

OLPK által beszedett adó. A városlakók nagyon nem szeretik ezt a sötétséget. 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, senkinek nem jó a sötétség. Szeretnék ezen javítani. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő hozzátette, év végéig szeretne polgármester úr. A 

városlakóknak ez az időpont nem felel meg. Nem vették pozitívan ezt az ígéretet, sokkal előbb 

szeretnék a teljes közvilágítás visszakapcsolását. Egyetért azzal, hogy ha az anyagi lehetőségek 

engedik, vizsgálják meg májusban és szüntessék meg ezt a szégyenletes helyzetet. 

 

Lazók Zoltán polgármester egyetértett azzal, ha az önkormányzat anyagi lehetőségei engedik, akkor 

hamarabb kapcsolják vissza a közvilágítást.  

 

További kérdés, hozzászólás nem volt, így megköszönte képviselőtársainak a mai munkát, a 

jelenlévőknek és a televízió nézőinek a figyelmét, a képviselő-testület nyilvános ülését 19 óra 10 

perckor bezárta. 

 

 

 

k.m.f. 

 

 

 

 Lazók Zoltán Dr. File Beáta 

 polgármester jegyző 


